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Вјеродостојан је изговорени текст

Констатовао сам да је Савјет министара БиХ јуче донио одлуку
која је већ давно требала бити донесена, а која се чинила
кораком у правом смјеру. Након што сам размотрио донесену
одлуку, видио сам да је добра, али да није довољно добра.
Након што сам јутрос на заједничком састанку са представницима
Министарства  финансија  и  трезора  БиХ  И  Централне  изборне
комисије (ЦИК) БиХ прикупио детаљне информације, јасно ми је
да  планирана  додијељена  средства  нису  ни  довољна  ни
спроведива.

Обзиром да финансирање избора, који ће да се одржи на утврђени
датум,  2.  октобра  2022.,  још  увијек  није  у  потпуности
обезбијеђено, потребно је хитно осигурати да се избори одрже
на вријеме.

Зато налажем сљедеће: Централној изборној комисији ће бити
додијељен износ од 12.528 милиона КМ, првобитно затражених за
припрему и организацију избора, као посебна алокација. Овим се
не искључују даља издвајања средстава која би могла бити нужна
за осигурање одржавања избора. Ова одлука ступа на снагу одмах

https://www.ohr.int/statement-by-the-hr-christian-schmidt-on-the-financing-of-2022-general-elections-in-bih-4/
https://www.ohr.int/statement-by-the-hr-christian-schmidt-on-the-financing-of-2022-general-elections-in-bih-4/
https://www.ohr.int/statement-by-the-hr-christian-schmidt-on-the-financing-of-2022-general-elections-in-bih-4/
https://www.ohr.int/statement-by-the-hr-christian-schmidt-on-the-financing-of-2022-general-elections-in-bih-4/


по објављивању на интернет страници OHR-а.

Моје одлуке у суштини замјењују одлуку Савјета министара и
Централне изборне комисије и додјељују пуни износ од 12.528
милиона  КМ,  док  истовремено  пружају  трајна,  систематска
рјешења за аутоматско и континуирано финансирање избора, као и
за привремено финансирање у случају ситуација да буџет не буде
усвојен у будућности.

Морам рећи како нисам сретан што сам морао да донесем ову
одлуку. Узимам у обзир велики ангажман људи у Парламенту БиХ и
другдје како би се избори одржали. Морам рећи да ово није
добро.  Нисам  задовољан,  јер  то  показује  да  одговорни
политичари не могу да организују оно што је само по себи тек
процедурално питање, као што је финансирање избора. Да будем
јасан, за било које изборе, ово није одлука која се односи на
сам Изборни закон. Знам врло добро да има пуно расправа и
много ствари о којима може да се разговара. Хитно позивам све
у  овој  земљи  да  схвате  да  избори  нису  поклон  политичких
странака грађанима, него темељно право у једној демократској
земљи како би њени грађани могли да гласају и изнесу своје
мишљење.

Датум  избора  је  одавно  познат,  а  одговорнима  су  упућени
захтјеви и оставило им се довољно времена. ОЕБС , Европска
унија, САД и високи представник упутили су 22. јануара ове
године  писмо  у  вези  са  предстојећим  изборима  и  њиховим
финансирањем. Поновили смо то и 5. априла, али нисмо добили
адекватан одговор. Морам бити врло јасан – као неко ко зна
како су политика, дискусије и дебате ствар преговарања, одлука
и постизања сагласности – мора да се стане на пут свакоме ко
мисли како може да игра политичке игре са основним захтјевима
демократског друштва.

Међународна заједница пажљиво ће да прати ово питање. БиХ се
налази у кључном моменту у својој историји, када има могућност
да се приближи Европској унији. Земља која жели да се прикључи
ЕУ требало би бити у стању организовати сопствене изборе. То



мора да се уради из поштовања према бирачком тијелу, према
сваком грађанину ове земље који жели да гласа на овим изборима
2. октобра. Они су стварни суверени, а не неко други.

Као  што  сам  рекао,  након  јучерашњег  занимљивог  развоја
ситуације, данас је одлука о доношењу овога налога била на
мени. Сада имам састанак са Савјетом за провођење мира, са
којим сам о овом питању разговарао неколико пута. Захваљујем
међународној заједници на подршци како би избори остали кључни
и  на  заједничком  раду  у  циљу  приближавања  БиХ  европским
интеграцијама за добробит грађана ове земље.

Увјерен сам да припреме за одржавање избора сада могу да крену
без препрека.

Хвала.


